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ده ه�ا منطقه بكر 
در  گردش�گري 
اس�تان الب�رز و قرارگرفتن در مس�ير تردد به 
استان هاي شمالي و غربي كشور از جمله مزايايي 
است كه مي تواند باعث رونق گرفتن گردشگري 
اين منطقه باشد.  با اين حال به دليل فراهم نبودن 
زيرساخت ها و نبود حمايت دستگاه هاي اجرايي، 
اين پتانس�يل تا كنون تأثيري در اقتصاد البرز 
نداشته است؛ موضوعي كه موجب شد تا عضو 
شوراي شهر كرج روز گذش�ته با اذعان به اين 
كاستي ها اعلام كند: »نبود ش�رايط لازم براي 
جذب گردشگران موجب شده تا اين منطقه از 
داش�تن گردش�گري پاي�دار محروم باش�د.«

    
استان البرز مناطق بسياري در زمينه گردشگري 
دارد كه مي تواند گردش��گران بس��ياري را براي 
مدت زمان بيش��تر جذب كرده و موجب درآمد 
بالا و اشتغالزايي در اين منطقه شود، اما در حال 
حاضر بي توجهي به معرف��ي مكان هاي ديدني و 
مغفول ماندن زيرساخت ها براي ماندگاري بيشتر 
گردشگران موجب شده تا كساني كه براي سفر 
به استان هاي شمالي و غربي كشور از اين منطقه 
گذر مي كنند تنها براي س��اعتي در اين منطقه 
توقف كرده و بعد هم به ادامه سفر خود بپردازند.  
رئيس كميسيون گردشگري اتاق بازرگاني البرز 
با تأييد اين كاستي ها مي گويد: »برخورداري از 
ظرفيت هاي طبيعي، تاريخ��ي و قرار گرفتن در 
مسير عبور مسافران به ساير اس��تان ها ازجمله 
عواملي اس��ت كه مي تواند به رونق گردش��گري 
اس��تان و ايجاد درآم��د و اش��تغال پايدار كمك 
بسياري به مردم منطقه كند.« مهين بوالحسني 
مي افزايد: »با تمام اين مزايا به دليل فراهم نبودن 
زيرساخت ها و نبود حمايت دستگاه هاي اجرايي، 
نتوانس��ته ايم از اين پتانسيل به درستي استفاده 

كنيم.« وي ادامه مي دهد: »هرچند قرار گرفتن 
البرز به عنوان راه ارتباطي با برخي از اس��تان ها 
موجب شده تا گردشگران مدتي را در اين منطقه 
بمانند، اما اين موض��وع موقتي بوده و تأثيري در 
درآمد منطقه و رونق گردشگري نداشته است.«

   استاني با ده ها مكان  ديدني و تاريخي 
درحالي كه مناطق ديدني و جاذبه هاي گردشگري 
بسياري در اين اس��تان وجود دارد، اما تنها جاده 
چالوس و ب��اغ لاله ه��ا در ميان م��ردم مختلف 
شناخته شده است.   معاون گردشگري اداره كل 
ميراث فرهنگي، صنايع دستي و گردشگري استان 
البرز در اين خصوص به »جوان« مي گويد: »كاخ 
مرواريد )كاخ ش��مس( و س��ليمانيه، روستاهاي 
شهرس��تانك، برغان، واريان، كلوان، آتش��گاه، 
ارانگه، پارك چمران، پ��ارك جنگلي جهان نما، 
آبشار هفت چشمه و سپهس��الار، كندر، نشرود، 
كلها، غار يخ مراد، مجتمع تفريحي توريس��تي 
عسل، باغ پرندگان، باغ فاتح، باغ جهانشهر، آبشار 

چاران، رود كرج، كردان، درياچه سد اميركبير، 
بوستان نبوت و كوه نور عظيميه ازجمله مناطق 
ديدني تاريخي و گردشگري استان البرز به حساب 
مي آيند.« احمد تركاش��وند مي افزاي��د: »با اين 
وجود، فقر زيرساخت ها و برخي كاستي ها سبب 
شده تا در اين حوزه نتوانيم برای جذب گردشگر 
ايجاد درآمد و اشتغالزايي قدم مثبتي برداريم.« 
وي ادامه مي دهد: »اين درحالي است كه مي توان 
با اقداماتي از قبيل معرفي جاذبه هاي گردشگري و 
ميراث فرهنگي، ايجاد كارگروه آموزش، ارتباطات 
و تبليغات، سلامت و محيط زيست، زيرساخت ها 
و جذب سرمايه گذاري و تدوين برنامه چشم انداز 

گردشگري مي توان به اهداف مورد نظر رسيد.«
  ترافيك يكي از معضلات گردشگري 

با وجود كاس��تي هاي ف��راوان بر س��ر راه رونق 
گردشگري در استان البرز شلوغي اين كلانشهر و 
در كنار آن تردد بسيار به منطقه چالوس و شمال 
كشور موجب شده تا همواره بسياري از راه هاي 

اين اس��تان در بيش��تر روزهاي هفته با ترافيك 
شديد مواجه باشد.  استاندار سابق كرج با اشاره 
به اين موضوع مي گويد: »راه ه��اي پرترافيك و 
كم تعداد در اين اس��تان موجب شده تا همواره 
جاده هاي اين منطقه با ترافيك ش��ديد مواجه 
باشند كه اين مهم تأثير بسياري بر كاهش تعداد 
گردش��گراني كه مي خواهند به اين استان سفر 
كنند دارد.« س��يدحميد طهايي مي افزايد: »از 
آنجا كه استان البرز يكي از محورهاي مواصلاتي 
كشور به شمار مي آيد كه مسير بيشتر استان ها 
از آن عبور مي كند لذا اين مهم موجب ش��لوغي 
بيش ازحد راه هاي اين منطقه است.« وي ادامه 
مي دهد: »اي��ن مهم موجب ش��ده ت��ا در حال 
حاضر 18درصد ترافيك ج��اده اي ايران مربوط 
به جاده هاي البرز باشد به طوري كه گاهي مواقع 
ترافيك س��نگين سبب مي ش��ود تا رانندگان و 
مسافران بيش از پنج س��اعت در جاده هاي اين 

استان معطل بمانند.«
به گفته وي در حال حاضر سنگيني ترافيك در 
جاده چالوس موجب شده تا80 روستايي كه در 
اين جاده قرار دارند با مشكلات بسياري مواجه 
ش��وند كه اين مهم مي طلبد تا به فكر توس��عه 
جاده ها در اين منطقه باشيم.  رئيس كميسيون 
سرمايه گذاري شوراي شهر كرج نيز درخصوص 
برنامه هايي كه منجر به رونق گردشگري در اين 
منطقه مي شود، مي گويد: »طبق برنامه ريزي هايي 
كه در دس��ت اجرا داريم قرار اس��ت گردشگري 
در اس��تان از حالت عب��ور به اقامت يك تا س��ه 
روزه تبديل شود.« احد رس��ولي مي افزايد: »از 
آنجا كه بر اس��اس پروژه هاي مطالعاتي در اين 
حوزه، بخش عمده اي از پهنه هاي كرج در قالب 
پهنه ه��اي توريس��تي، تفريحي و گردش��گري 
تعريف شده است، لذا برنامه ريزي ها براي رونق 
گردشگري و جذب گردشگر در دستور كار اين 
شورا قرار گرفته كه در آينده اجرايي خواهد شد.«

  آذربايجان غربي: مديركل مديريت بحران استانداري آذربايجان غربي 
گفت: تاكنون 30 درصد از واحدهاي مسكوني روستايي مقاوم سازي شدند. 
اميرعباس جعفري با اشاره به اهميت مقاوم سازي مساكن روستايي در برابر 
زلزله افزود: تاكنون 30 درصد از اين واحد هاي مسكوني با مديريت بنياد 
مسكن استان مقاوم سازي شدند كه اميدواريم با ترويج فرهنگ مقاوم سازي 

ساخت و سازها در مناطق روستايي، اين درصد افزايش يابد. 
   لرستان: نماينده مردم سلس��له و دلفان در مجلس شوراي اسلامي 
گفت: دلفان پايلوت اقتصاد مقاومتي است اما هنوز در شهرستان به نقطه 
مطلوبي نرسيديم. دكتر علي رستميان ادامه داد: مهم ترين راهكار براي رفع 
سكونت گاه ها و بافت هاي فرسوده در شهرستان دلفان تأمين بودجه است. 
وي اظهار كرد: متأسفانه در چند ماه اخير شاهد آمارسازي هاي مختلفي در 
حوزه اشتغال و كارآفريني در استان بوديم. نهايتاً به اين نتيجه رسيديم كه 
آمارسازي شده و با توجه به اينكه دلفان پايلوت اقتصاد مقاومتي بوده كار 

چنداني انجام نشده است. 
  ايلام: رئيس گروه تبليغات و بازاريابي اداره كل ميراث فرهنگي، صنايع 
دستي و گردشگري ايلام گفت: كيفيت بالاي تجهيزات پزشكي و حاذق 
بودن پزشكان از جمله عوامل مهم جذب بيماران خارجي به سمت بهداشت 
و درمان ايران است. امين نظريان ادامه داد: بيمارستان هاي تخصصي استان 
ايلام مي توانند ميزبان گردش��گران خارجي و به خصوص از استان هاي 

همجوار استان ايلام در كشور عراق باشد. 
  كهگيلويه و بويراحم�د: دكتر قاسم جان بابايي معاون درمان وزير 
بهداشت در حاشيه بازديد از بيمارستان امام خميني)ره( دهدشت گفت: 
يكي از مهم ترين مشكلات دانشگاه كهگيلويه و بويراحمد، پرداخت حقوق 
و مزاياي 4000 نيروي طرح، قراردادي و روزمزد از منابع داخلي است. بيش 
از 50 درصد درآمدهاي دانشگاه علوم پزشكي كهگيلويه و بويراحمد هزينه 
كاركنان قراردادي، طرحي و شركتي مي شود. در صورت تبديل وضعيت 
اين افراد و تأمين حقوق و مزايا از بودجه جاري بسياري از مشكلات موجود 
برطرف خواهد ش��د. وي ادامه داد: اميد مي رود تا با تدابير لازم از سوي 
مديران ذيربط پروژه هاي بهداشت و درمان شهرستان كهگيلويه شتاب 

بيشتري پيدا كرده و تجهيزات تشخيصي و درماني آنها نيز تأمين شود. 
   آذربايجان ش�رقي: مديرعام��ل ش��ركت ش��هرك هاي صنعت��ي 
آذربايجان شرقي گفت: به دليل كاهش كيفيت آب هاي زيرزميني، كيفيت آب 
در شهرك هاي صنعتي بسيار پايين آمده است. سيدمرتضي نيرومند ادامه داد: 
در حال حاضر در هيچ شهرك صنعتي كمبود آب نداريم و بايد در شهرك هاي 
صنعتي بعثت و آيت الله هاشمي و سرمايه گذاري خارجي مديريت آب داشته 
باشيم. وي اظهار كرد: اگر دستگاه هاي خدمت رسان، شهرك هاي صنعتي را 
به عنوان بخش خصوصي تلقي كنند، بي شك واحدهاي توليدي شهرها با 
شكست مواجه مي شوند. مديران دستگاه هاي اداراي بايد بيش از گذشته در 

خدمت واحدهاي صنعتي بوده و به مشكلات آنها رسيدگي كنند. 

در حالي كه كشورهای توسعه يافته به سمت ارتقاي 
كيفي س��طح آموزش و پرورش با هوشمند سازي 
مدارس در حركت هس��تند كه هنوز در گوشه و 
كنار ايران برخي از مدارس، فرسوده و بدون معلم 

اداره مي شوند. 
نمونه بارز اين معضل هم در اس��تان خوزستان 
قابل مشاهده اس��ت. به طوري كه اكنون علاوه 
بر اينكه بخش زيادي از مدارس استان با قدمتي 
بالاي 50 سال فرسوده هستند، هنوز هم دست 
مدارس كانكس��ي از اين اس��تان برچيده نشده 
اس��ت. از اين رو معلمان هم تمايل��ي به فعاليت 
در چني��ن فضاهاي��ي ندارند و اكن��ون مدارس 

اين اس��تان با كمبود ش��ديد معلم مواجه شده 
است. در اين خصوص نماينده مردم انديمشك 
در مجلس ش��وراي اس��لامي از كمبود 10 هزار 
معلم در بدنه آموزش  و پرورش اين اس��تان خبر 
مي دهد. فريدون حسنوند در اين باره مي گويد: 
»در حال حاضر خوزستان با معضل شديد خروج 
معلمان مواجه اس��ت به طوري كه بالاترين آمار 
خروج معلمان و فرار مغزها در كل كشور متعلق 
به استان خوزستان است. اين نيز دليلي ندارد جز 
كمبود امكانات، نامهرباني ها، آب وهواي نامناسب 
و مشكلات ديگر كه طي چند دهه اخير به مردم 

اين استان تحميل شده است.«

  خوزستان بودجه داشت اما پس فرستاده شد
مسئله اي كه مسئولان استاني در مرحله اول انگشت 
اتهامشان را به سمت كمبود بودجه و اعتبارات دولتي 
نشانه مي روند. با اينكه كمبود اعتبارات مالي دليل 
درستي براي معضل پيش آمده در خوزستان است، 
اما اين سؤال پيش مي آيد كه چرا استان هاي ديگر با 
اين حجم از كمبود ها مواجه نشده اند و تنها خوزستان 
بايد گرفتار كمبود 10 هزار نفري معلم شود. در اين 
خصوص نماينده مردم دزفول در مجلس ش��وراي 
اسلامي در گفت وگو با خبرنگار »جوان« مي گويد: 
»خوزستان هم بودجه داش��ت، اما بخش زيادي از 
آن به جاي اينكه صرف بازس��ازي و افزايش سطح 

رفاه كلاس هاي درسي شود، پس فرستاده مي شد.« 
عباس پاپي زاده با اشاره به اينكه در ابتداي دهه 90 
و محدوده سال  92 كه دولت از شرايط مالي بهتري 
برخوردار بود و بودجه هاي مناس��بي را اختصاص 
مي داد، ادام��ه مي دهد: »متأس��فانه مديران وقت 
آموزش و پرورش به جاي ساخت مدارس جديد و 
بازسازي مدارس فرسوده همچون استان هاي ديگر، 
بخش قابل توجهي از اعتبارات اختصاص داده شده 
را پس مي فرس��تاند تا بقاي خود را پشت ميزهاي 
رياس��ت حفظ كنند. همين مسئله نيز باعث شده 
اس��ت كه اكنون آموزش فرزندان خوزستاني زير 
س��قف هاي نا امن، با كمترين امكانات و به صورت 

چند شيفته رقم خورد.«
  حال و روز بد مدارس خوزستان

در حال حاضر برخي از مدارس استان به صورت سه 
شيفته فعال هستند و معلمان كه اغلب دوره بعد از 
بازنشستگي خود را پشت سر مي گذارند و از شرايط 
مناسبي براي تدريس برخوردار نيستند، موظفند سه  
شيفت مداوم تدريس كنند. البته جدا از فرسودگي 
مدارس، پاي امكانات هم در فضاهاي آموزشي استان 
لنگ مي زند، به طوري كه زيرساخت هاي تحصيلي 
استان با شرايط آب و هوايي و دماي اغلب بالاي 50 
درجه اس��تان همخواني ندارد. به گفته پاپي زاده، 
نماينده مردم دزفول در مجلس، برخي از مدارس 
شهرستان، در ش��رايطي كه كولر گازي جوابگوي 
گرماي استان نيس��ت، حتي از وجود كولرآبي هم 
محروم هستند. با اين تفاسير دور از انتظار نيست كه 
در برخي از شهرستان  هاي استان، دانش آموزان بعد 
از طي دوره ابتدايي ديگر رغبتي به ادامه تحصيل 
نداشته باشند و معلمان هم بعد از چند دوره دلسوزي 
و ماندن در اتاقك هاي سوزان، مهاجرت را انتخاب 
كنند.  پاپي زاده با اشاره به اينكه آموزش و پرورش 
خوزستان با كادر آموزشي بازنشسته اداره مي شود، 
ادامه مي دهد: »اگر مشكل مالي آموزش و پرورش 
استان برطرف ش��ود، بيش از 300 معلم فقط در 
شهرستان دزفول نياز به بازنشسته شدن دارند.« 
كمبودي كه اول از همه به سطح كيفي آموزش در 
خوزستان لطمه مي زند. لازم به ذكر است كه در حال 
حاضر بيشترين بار مالي آموزش و پرورش استان بر 
دوش كمك هاي خيرين اس��ت و آنها هستند كه 
مدرسه مي سازند و براي امكانات كلاس هاي درس 
هزينه مي كنند.  عامر كعبي، نماينده مردم آبادان 
نيز با تأييد مطالب فوق از افت شديد تحصيلي در 
آبادان انتقاد مي كند و مي گويد: »ما با شاخص هاي 
آموزشي فاصله بسيار زيادي داريم و در زمان حاضر 
افت ش��ديد تحصيلي را در آبادان شاهديم كه اين 
موضوع به هيچ وجه قابل قبول و پذيرفتني نيست.« 
حالا با اين شرايط بايد ديد كه دولت براي كمك به 
بخش آموزش و پرورش كه دانش آموزان آن نيروي 
كار فردا هستند و مي خواهند با دانش شان كشور 
را به سمت پيش��رفت س��وق دهند، چه تدابيري 

مي انديشند.
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 تحصيل در خوزستان زير سقف هاي 
فرسوده  و كلاس هاي چند شيفته

 خود شيريني مسئولان آموزش و پرورش خوزستان در عدم جذب بودجه هاي دولتي  باعث شده 
تا در كمبود 10 هزار معلم، دانش آموزان زير سقف كلاس هاي 50 ساله بنشينند

جاده هاي البرز از روي صنعت گردشگري استان مي گذرد
وجود 18 درصد ترافيك كشور در جاده هاي البرز موجب شده تا 80 روستاي گردشگري اين استان با مشكل رفت و آمد مواجه شوند

نبود بازار در داخل، ضعف صادرات به خارج!
 صنعت گياهان دارويي 

به درمان اصولي نياز دارد
در حالي كه طي يك دهه اخير صنعت گياهان دارويي توانسته نقش 
بسزايي در تجارت جهاني ايفا كند و بسياري از كشورها با تمركز 
بر ظرفيت گياهان و داروهاي گياهي توانس�ته اند جايگاه خود را 
در تجارت جهاني ارتقا دهند، ايران به رغم داش�تن گنجينه هاي 
گرانبهايي از ان�واع گياهان دارويي در عرصه ه�اي منابع طبيعي 
استان هاي مختلف نتوانس�ته از اين ظرفيت آنگونه كه بايد بهره 
ببرد. از بحث نداشتن شناخت كافي محل رويش گياهان گرفته تا 
ارائه نشدن صحيح اين محصولات به بازار مصرف و از همه مهم تر 
بازماندن از چرخه صادرات از جمله موانعي است كه صنعت گياهان 
دارويي استان هاي كشور را از رقابت در بازار جهاني بازداشته است. 

    
عرصه هاي منابع طبيعي و دامنه كوه هاي بسياري از استان هاي كشور از 
جمله فارس محل ذخيره گنجينه گرانبهايي از گياهان دارويي است كه 
مي تواند چرخه اين صنعت را شتاب بخشد و راه را براي صادرات غيرنفتي 
باز كند. وجود بيش از 150گونه گياهان دارويي شناخته شده در استان 
فارس و امكان كشت بيش از 300 گونه انحصاري در اين استان سبب 
شده اين استان از جمله مناطق پرظرفيت براي صادرات گياهان دارويي 
و فرآورده هاي آن محسوب شود. ظرفيتي كه به دليل نبود زيرساخت ها 

سهم كمي از صادرات را به خود اختصاص داده است. 
   نبود استانداردها مطابق با معيارهاي جهاني 

 بنا به گفته مهرزاد بوستاني، مديركل منابع طبيعي استان فارس در هشت 
ماه امس��ال 264 تن انواع گياهان دارويي براي صادرات از منابع طبيعي 
استان فارس مجوز دريافت كرده اند كه ارزش دلاري اين مقدار 7 ميليون 
دلار معادل 27 ميليارد تومان برآورد شده اس��ت. اين در حالي است كه 
بنا به گفته كارشناسان، صادرات بسياري از اينگونه محصولات هنوز در 
ايران به ويژه در فارس هدفمند نشده چراكه هنوز آمار دقيقي براي نياز 
داخلي و ميزان توليد واقعي براي صادرات در اختيار فعالان اين صنعت قرار 
داده نشده است.  اين در شرايطي است كه در بسياري از كشورهايي كه 
توانسته اند با ظرفيتي نصف داشته هاي ايران در صادرات گياهان دارويي 
حرفي در دنيا داشته باشند معيارها و استانداردهايي در اين خصوص مورد 
توجه قرار مي گيرد.  سالم بودن و آناليز كيفي به ويژه در صادرات به اروپا از 
جمله مواردي است كه در بحث توليد و صادرات گياهان دارويي در استان ها 
به ويژه استان فارس به عنوان قطب توليد گياهان دارويي مغفول مانده 
است.  ارائه نشدن آموزش هاي لازم به افرادي كه در حوزه كشت و پرورش 
گياهان دارويي فعالند و همچنين بي توجهي به تس��هيل حمل و نقل و 
كاهش هزينه ها در اين زمينه از جمله مواردي است كه مي تواند مشكلات را 
از پيش پاي صادرات اين كالا بردارد.  ضمن اينكه به دليل نبود بازار فروش، 
توليدكننده بايد نيمي از توجه خود را به حفظ بازار عرضه محصولاتش 

اختصاص دهد و در اين زمينه نگران وجود واسطه ها و دلالان نيز باشد! 
همچنين از آنجا كه بنا به گفته فعالان اقتصادي، پرورش گياهان دارويي 
تنها با تكيه بر اقتصاد دانش بنيان س��بب ايجاد اش��تغال و ارزش افزوده 
مي ش��ود بايد در زمينه فرآوري گياهان دارويي طبق اس��تانداردها نيز 
وارد عمل شد؛ مقوله اي كه گويا در كشور ما همچنان مغفول مانده است. 
متأسفانه فرآوري نش��دن صحيح محصولات بر اساس استاندارد تعريف 
شده در صنعت گياهان دارويي و البته نبود استانداردهاي تعريف شده در 
اين زمينه امكان ورود و رقابت در عرصه هاي جهاني را دشوار كرده است. 

 1000 هكتار از جاليزهاي سمنان 
مسقف مي شوند  

معاون بهب�ود توليدات گياهي س�ازمان     سمنان
جهادكشاورزي استان سمنان با اشاره به 
اجراي برنامه هاي توسعه اي اين س�ازمان در راستاي توسعه فضاهاي 
گلخانه اي، از برنامه ريزي براي اجراي طرح مسقف كردن بيش از يك هزار 
هكتار از اراضي زيركشت سبزيجات و صيفي جات در اين استان خبر داد. 
لطف الله رضايي گفت: در سال هاي اخير با توجه به سياستگذاري هاي انجام 
شده، سالانه 10 تا 12 هكتار به مساحت گلخانه هاي استان سمنان اضافه 
مي شود.  وي با اشاره به لزوم افزايش هر چه بيشتر فضاهاي گلخانه اي و 
كشت هاي متراكم استان سمنان به منظور بهره وري بيشتر از منابع آبي 
موجود افزود: بر اساس برآوردهاي موجود و طرح هايي كه در اين زمينه در 
استان سمنان پيش بيني شده است؛ يك هزار هكتار از اراضي كه زير كشت 
سبزيجات و صيفي  جات رفته اند مسقف مي شوند.  معاون بهبود توليدات 
گياهي سازمان جهاد كشاورزي استان سمنان اضافه كرد: با اجراي اين 
طرح و افزايش سطح زير كشت صيفي جات و سبزيجات استان سمنان به 
يك هزار هكتار، بر اساس برآوردهاي كارشناسي مصرف آب 97 ميليون 
متر مكعبي براي توليد اين ميزان محصولات به 19 ميليون متر مكعب و 
ميزان توليدات نيز به حدود 2/5 برابر افزايش يابد.  وي اضافه كرد: تلاش 
ما بر اين است كه موانع قانوني و سرمايه گذاري اين حوزه برداشته شود تا 
كشاورزان فعال در حوزه گلخانه اي و بهره برداران سبزي و صيفي جات اين 

استان بتوانند از اين فرصت بهره كافي ببرند. 

 افزايش روابط تجاري و اقتصادي
 استان اردبيل با كشورهاي اروپايي 

عضو هيئت رئيسه اتاق بازرگاني ايران از 
افزايش روابط تجاري و اقتصادي استان    اردبيل

اردبيل با كشورهاي اروپايي كه با بازرگانان اروپايي انجام شده خبر داد. 
حسين پيرموذن در اين رابطه گفت: با رايزني هاي انجام شده با تجار اروپايي 
مراودات و روابط تجاري و اقتصادي اس��تان اردبيل با كشورهاي اروپايي 
افزايش مي يابد به طوري كه اردبيل به عنوان استان معين در روابط تجاري 
با اتريش و مجارستان انتخاب شده است.  وي با بيان اينكه تجار و بازرگانان 
استان اردبيل با هدف توس��عه اقتصادي عازم اتريش مي شوند، تصريح 
كرد: تلاش و جديت بر اين اس��ت تا تعامل و مراودات تجاري و اقتصادي 
بازرگانان بخش خصوصي استان با سرمايه گذاران اتريشي افزايش يافته 
و بتوانيم از دس��تاوردهاي اين روابط بهره ببريم.  اين مسئول با اشاره به 
افزايش مراودات تجاري بازرگانان ايران و اتريش به ويژه در دولت يازدهم 
گفت: اتريش بيش از كشورهاي اروپايي ديگر مورد توجه سرمايه گذاران 
ايراني بوده كه اين كشور در حوزه گردشگري نيز اشتراكات زيادي با استان 
اردبيل دارد و مي توان از اين امر نيز در راستاي توسعه روابط استفاده كرد.  
پيرموذن از تلاش براي توسعه روابط تجاري و صادرات با آذربايجان خبر 
داد و افزود: در اين زمينه رايزني هايي انجام شده كه طرف مقابل خواستار 
فعاليت شبانه روزي گمرك بيله سوار بوده و بايد در اين زمينه مسئولان امر 
تلاش لازم را داشته باشند تا با شبانه روزي شدن فعاليت اين گمرك زمينه 
براي توسعه صادرات استان به آذربايجان فراهم شود.  عضو هيئت رئيسه 
اتاق بازرگاني ايران با اشاره به ارائه تسهيلات نوسازي واحدهاي توليدي و 
صنعتي استان بيان كرد: در اين زمينه 10 ميليارد تومان اعتبار در كشور در 
نظر گرفته شده تا پرداخت شود كه در زمينه نوسازي و بازسازي واحدهاي 
توليدي در استان مصوباتي انجام نشده تا بتوان از اين تسهيلات بهره برد. 

در حالي آموزش و پرورش خوزستان نياز شديدي به جذب معلم پيدا كرده 
است و مسئولان از كمبود 10 هزار نفري كادر آموزشي در اين استان پرده 
برمي دارند كه نماينده مردم دزفول در مجلس علت اين ماجرا را خودشيريني 
مسئولان آموزش و پرورش در ابتداي دهه 90 عنوان مي كند. اتفاقي كه به 
دست مسئولان وقت آموزش و پرورش استان رقم خورد و آنها براي بقا در 

پشت ميز رياست، بودجه هاي دولتي محدوده س�ال  92 را به جاي صرف 
براي بازسازي و بهبود كيفيت مدارس دوباره  به دولت پس فرستاند. حالا 
نتيجه آن اقدامات اين شده است كه مدارس استان با قدمتي بالاي 50 سال 
و به صورت چند شيفته فعاليت كنند و همين ماجرا دانش آموزان و معلمان 
را در عصري كه مدارس به سمت هوشمند شدن پيش مي رود، فراري دهد. 

مريم احمدي

ميترا شهبازي
   گزارش يك

تأكيد بر سرمايه گذاري تمام شهرداري هاي البرز 
در بخش ورزش سالمندان

اس�تاندار البرز با تأكيد بر لزوم توجه به     البرز
ورزش همگاني بخصوص براي سالمندان، 
ايجاد بستر لازم براي توسعه ورزش براي بهره مندي تمام اقشار جامعه 
از جمله معلولان و جانبازان را امري الزامي دانس�ت از ش�هرداران 
خواست به اين مهم توجه كنند و گفت: متأسفانه شهرهايي مانند كرج 
كه زماني جزو يكي از تفرجگاه هاي خوب كش�ور بوده اند در برخي 
مواق�ع از ته�ران در ح�وزه آلودگ�ي ه�وا پيش�ي مي گي�رد. 
محمدعلي نجفي گفت: پياده روي و برگزاري همايش هاي پياده روي در هواي 
سالم جزو الزاماتي است كه بايد با فرهنگسازي در اين بخش قدم هاي جدي تر 
برداشت از طرفي بايد به اين مهم نيز اش��اره كرد كه همكاري دستگاه هاي 
اجرايي در اين بخش حائز اهميت اس��ت.  وي با اشاره به اينكه بايد فرهنگ 
استفاده از دوچرخه توسط اقشار مختلف توسعه و ترويج داده شود، خاطرنشان 
كرد: افزايش ميل و رغبت به استفاده از دوچرخه در انسان ها علاوه بر توسعه و 
ترويج فرهنگ در اين حوزه به ايجاد بستر و زيرساخت هاي فيزيكي نياز دارد.  
نجفي تصريح كرد: همه مديران كل در دستگاه هاي اجرايي بايد احساس كنند 
مديري در حوزه ورزش هستند تا بتوانند با جديت بيشتري در راستاي ارتقاي 
اين مهم در جامعه گام بردارند. علمي كردن فعاليت هاي ورزشي از اهميت 
بالايي برخوردار است، خوش��بختانه پيرو اين مهم مراكز دانشگاهي علمي 
كاربردي تشكيل داده شده است همچنين بايد به اين نكته نيز اشاره كرد كه 

علمي كردن ورزش سبب كاهش سياسي كاري در اين حوزه مي شود.

سايه ركود بر سر صنعت سيمان اصفهان 
سنگيني مي كند       

صنعت سيمان استان اصفهان يكي از     اصفهان 
صنايع پيشرو و اثرگذار در كشور است 
كه به دليل ركود صنعت س�اختمان با ركود روبه رو ش�ده اس�ت. 
 شهريار شعباني دبير كميسيون معادن اتاق بازرگاني اصفهان با عنوان 
كردن مطلب فوق گفت: ركود صنعت ساختمان دامن توليد كننده مصالح 
ساختماني از جمله واحدهاي توليدي سيمان را گرفته است.  وي افزود: 
از 8 ميليون تن ظرفيت توليد سيمان استان اصفهان 4 ميليون تن توليد 
مي شود كه نشان از فعاليت 50 درصدي اين واحدهاست.  اين مسئول تغيير 
كاربري سيمان در پروژه هاي عمراني و راه سازي را يكي از راه هاي برون رفت 
از ركود اين بخش برشمرد و گفت: قير به عنوان ماده اوليه جاده سازي در 
كشور به كار مي رود كه مي توان آن را با قيمت بازارهاي جهاني صادر كرد.  
وي مقاوم سازي ساختمان ها در برابر زلزله را يكي از چالش هاي مهم اين 
صنعت برش��مرد و گفت: زلزله به عنوان يكي از تهديدات جدي صنعت 
ساختمان است كه با استفاده از مصالح موجود از جمله ديواره هاي بتوني 
مي توان آنان را مقاوم ساخت. ايجاد مصارف جديد براي سيمان مي تواند 

واحدهاي توليدي را از شرايط ركود كنوني خارج كند. 

 خروج 120 خانوار بندرعباس 
از پوشش كميته امداد با اشتغالزايي       

رويكرد كميته امداد در جهت توانمندسازي     هرمزگان
مددجويان تحت حمايت اين نهاد است تا 
به صورت زماندار، زمينه توانمندي و استقلال خانواده ها فراهم شود. 
س��ياوش عامري رئيس كميته امداد منطق��ه دو بندرعباس با  عنوان 
كردن مطلب فوق گف��ت: كميته امداد منطق��ه دو بندرعباس 4 هزار 
و 600 خانوار تحت حمايت داش��ت كه طي دوماه گذشته 120خانوار 
با توانمندس��ازي اقتصادي و اشتغالزايي پالايش ش��دند و همچنين 
از حمايت اين نهاد خارج ش��دند و اكنون 4 ه��زار و 480 خانوار تحت 
حمايت هس��تند.  وي با بيان اينك��ه ارائه خدمات ب��ه جامعه هدف، 
مدت دار است، تصريح كرد: خدمت رساني و كمك به خانواده هاي تحت 
حمايت به وسيله 12نفر از مددكاران اين نهاد انجام مي شود و در نتيجه 
نيازهاي خانواده ها در ابعاد مختلف بايد توس��ط مددكاران شناسايي 
شود تا مشكلات اين افراد هرچه سريع تر و مطلوب تر رفع شود.  عامري 
با اشاره به اينكه اجراي طرح پالايش پرونده هاي مددجويي كه هرسال 
انجام مي ش��ود، جزو برنامه كلان امداد در كشور اس��ت، افزود: تداوم 
اجراي طرح پالايش و ويرايش به منظور خدمات رس��اني بهتر و توجه 
بيشتر به حقوق مددجو در دستور كار مددكاران كميته امداد قرار دارد. 

 مع�اون وزي�ر راه و شهرس�ازي از س�اخت 
بروج�ن  تختخواب�ي   239 بيمارس�تان 
بر اس�اس اس�تانداردهاي جهاني خب�ر داد. 
محمدجعفر عليزاده گفت: از نگاه سازمان بهداشت 
جهاني؛ بيمارس��تان با معيارهاي علمي، درماني، 
اجتماعي و فرهنگي و عجين شده با زندگي مردم 
است كه به اين مسائل در بيمارستان بروجن توجه 
شده و از بيمارستان هايي است كه به صورت ويژه 
كار شده است.  وي زمان آغاز عمليات اجرايي اين 

بيمارستان را س��ال 88 عنوان كرد و افزود: دليل 
تأخير در اجراي اين طرح تخريب برخي بخش ها و 
نوسازي دوباره حدود 25 درصد از فضاي بيمارستان 
براساس همين استانداردها و توسعه شهر بروجن 
اس��ت.  عليزاده افزود: با توجه ب��ه اهميت بالاي 
بخش اورژانس در بيمارستان 20 تخت جديد به 
اين بخش و 33 تخت به بخش مراقبت هاي ويژه 
افزوده شد.  وي زمان تحويل اين طرح به دانشگاه 
علوم پزشكي استان را در گرو تجهيز بيمارستان 

از سوي دانشگاه عنوان كرد و افزود: پيش از اتمام 
طرح، تيم ويژه اي از سوي وزارت راه و شهرسازي و 
دانشگاه علوم پزشكي چهارمحال و بختياري براي 
بررسي كامل طرح، اعمال نقطه نظرات كارشناسان 
معاونت درمان و رفع نواقص ب��ه زودي به بروجن 
اعزام مي شوند.  نماينده مردم شهرستان بروجن در 
مجلس شوراي اسلامي نيز راه اندازي بخش ام آر اي 
در اين بيمارس��تان را ضروري دانست و از رئيس 
دانشگاه علوم پزشكي استان خواست تا اين طرح را 

در اولويت هاي تجهيز قرار دهد.  همچنين مساعد 
نبودن جاده دسترسي به بيمارستان، درب كوچك 
ورودي اورژان��س و كوچك بودن م��كان امحاي 
زباله هاي بيمارستاني از مشكلاتي بود كه در بازديد 
معاون وزير راه از بيمارس��تان بروجن مطرح شد.  
شايان ذكر است ساخت بيمارستان جديد بروجن 
با ظرفيت 239 تخت با 16ه��زار و 680 متر مربع 
زيربنا از سال 88 آغاز شده و هم اينك به پيشرفت 

95 درصدي رسيده است. 

بيمارستان 239 تختخوابي بروجن براساس استانداردهاي جهاني ساخته مي شود
   چهارمحال و بختياري
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